

enforcement abroad of maintenance obligations,<sup>108</sup> and the preparatory work, reports and discussions on this subject,<sup>109</sup>

1. *Conveys* to the International Institute for the Unification of Private Law its appreciation and thanks for the valuable work of the Institute in connexion with its preliminary study on the subject; and

2. *Requests* the Secretary-General:

(a) To take into consideration the draft convention submitted to the Social Commission at its seventh session, the comments received from governments, specialized agencies, and non-governmental organizations, the suggested principles submitted to the Social Commission, as well as the discussions before the Social Commission and the Council, and to prepare a working draft of a model convention or of a model reciprocal law, or both; and

(b) To convene a committee of experts, consisting of no less than five and no more than nine members and including a representative of the International Institute for the Unification of Private Law, selected by the Secretary-General, with a view to formulating, on the basis of the working draft or drafts prepared by the Secretary-General, the text of a model convention or model reciprocal law, or both, to be submitted to the Council not later than at its sixteenth session for its consideration and recommendations to governments.

### **391 (XIII). Report of the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund**

*Resolution of 17 August 1951*<sup>110</sup>

*The Economic and Social Council*

*Takes note with satisfaction* of the report of the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund.<sup>111</sup>

### **392 (XIII). Invitations to non-member States to become Parties to the Convention for the Suppression of the Traffic in Persons and of the Exploitation or the Prostitution of Others**

*Resolution of 22 August 1951*<sup>112</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Considering* that article 23 of the Convention for the Suppression of the Traffic in Persons and of the Exploita-

<sup>108</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Thirteenth Session, Supplement No. 12*, paragraphs 134 to 140.

<sup>109</sup> See documents E/CN.5/236 and E/CN.5/236/Add.1 to 3 and E/CN.5/SR.171 and 172.

<sup>110</sup> See 507th meeting of the Council.

<sup>111</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Thirteenth Session, Supplement No. 14*.

<sup>112</sup> See 513th meeting of the Council.

naissance et de l'exécution à l'étranger des obligations alimentaires<sup>108</sup> ainsi que les travaux préparatoires, rapports et débats concernant cette question<sup>109</sup>;

1. *Adresse* à l'Institut international pour l'unification du droit privé ses félicitations et ses remerciements pour le très utile travail qu'il a fait en procédant à une étude préliminaire de cette question; et

2. *Invite* le Secrétaire général:

a) A tenir compte du projet de convention présenté à la Commission des questions sociales à sa septième session, des observations reçues des gouvernements, des institutions spécialisées et des organisations non gouvernementales, des principes énoncés à titre de suggestions devant la Commission des questions sociales, ainsi que des discussions qui se sont déroulées au sein de la Commission des questions sociales et du Conseil, et à élaborer un projet de texte de convention-type ou de loi-type fondée sur le principe de la réciprocité, ou de l'un et l'autre; et

b) A convoquer un comité d'experts qui ne comptera pas moins de cinq et pas plus de neuf membres y compris un représentant de l'Institut international pour l'unification du droit privé, désignés par le Secrétaire général, en vue de rédiger, sur la base du projet ou des projets de texte préparés par le Secrétaire général, le texte d'une convention-type ou d'une loi-type de réciprocité ou de l'une et de l'autre, pour le soumettre au Conseil, au plus tard lors de sa seizième session, afin que celui-ci l'étudie et formule des recommandations à l'adresse des gouvernements.

### **391 (XIII). Rapport du Conseil d'administration du Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance**

*Résolution du 17 août 1951*<sup>110</sup>

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte avec satisfaction* du rapport du Conseil d'administration du Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance<sup>111</sup>.

### **392 (XIII). Envoi d'invitations aux Etats non membres à devenir parties à la Convention pour la répression et l'abolition de la traite des êtres humains et de l'exploitation de la prostitution d'autrui**

*Résolution du 22 août 1951*<sup>112</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Considérant* que l'article 23 de la Convention pour la répression et l'abolition de la traite des êtres humains et

<sup>108</sup> Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, Treizième session, Supplément N° 12*, paragraphes 134 à 140.

<sup>109</sup> Voir les documents E/CN.5/236 et E/CN.5/236/Add.1 à 3 et E/CN.5/SR.171 et 172.

<sup>110</sup> Voir la 507<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>111</sup> Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, Treizième session, Supplément N° 14*.

<sup>112</sup> Voir la 513<sup>e</sup> séance du Conseil.

tion of the Prostitution of Others, approved by General Assembly resolution 317 (IV) of 2 December 1949, provides that the Convention shall be open for signature or accession on behalf of any Member of the United Nations and also on behalf of any other State to which an invitation has been addressed by the Economic and Social Council,

*Considering* that it is desirable to send invitations to those non-member States which, by their participation in activities related to the United Nations, have expressed a desire to advance international co-operation,

*Decides* to request the Secretary-General to dispatch the invitations above mentioned to each non-member State which is or hereafter becomes a member of one or more of the specialized agencies of the United Nations, or which is or hereafter becomes a Party to the Statute of the International Court of Justice.

### 393 (XIII). Refugees and stateless persons

*Resolutions of 10 September 1951*<sup>113</sup>

#### A

REPORT OF THE UNITED NATIONS HIGH COMMISSIONER FOR REFUGEES TO THE GENERAL ASSEMBLY

*The Economic and Social Council*

1. *Takes note* of the report of the United Nations High Commissioner for Refugees;<sup>114</sup> and

2. *Commends* him for the progress made in organizing his Office.

#### B

ESTABLISHMENT OF AN ADVISORY COMMITTEE ON REFUGEES<sup>115</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Having taken note* of resolution 428 (V) adopted by the General Assembly on 14 December 1950, of the Statute of the Office of the United Nations High Commissioner for Refugees annexed thereto (in particular chapter 1, paragraph 4, of the Statute), and of the views of the United Nations High Commissioner for Refugees,

1. *Decides* to establish an advisory committee to be known as the "United Nations High Commissioner's Advisory Committee on Refugees", to advise the High Commissioner at his request in the exercise of his functions;

2. *Decides* to invite the following fifteen States, Members and non-members of the United Nations, to be represented on the Advisory Committee: Australia, Austria, Belgium, Brazil, Denmark, the Federal Republic

<sup>113</sup> See 544th meeting of the Council.

<sup>114</sup> See documents E/2036 and E/2036/Add.1.

<sup>115</sup> The members of the Committee were designated at the 562nd meeting of the Council.

\*de l'exploitation de la prostitution d'autrui, approuvée par l'Assemblée générale par sa résolution 317 (IV) du 2 décembre 1949, porte que cette Convention sera ouverte à la signature ou à l'adhésion de tous les Etats Membres de l'Organisation et de tout autre Etat auquel le Conseil économique et social aura adressé une invitation à cet effet,

*Considérant* qu'il est souhaitable d'adresser des invitations aux Etats non membres qui ont manifesté, en prenant part à des travaux qui sont en relation avec l'œuvre de l'Organisation des Nations Unies, le désir de développer la coopération internationale,

*Décide* de demander au Secrétaire général d'envoyer l'invitation en question à tous les Etats non membres de l'Organisation qui sont ou qui deviendront membres d'une ou de plusieurs institutions spécialisées des Nations Unies, ou qui sont ou deviendront parties au Statut de la Cour internationale de Justice.

### 393 (XIII). Réfugiés et apatrides

*Résolutions du 10 septembre 1951*<sup>113</sup>

#### A

RAPPORT DU HAUT-COMMISSAIRE DES NATIONS UNIES POUR LES RÉFUGIÉS A L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE

*Le Conseil économique et social*

1. *Prend acte* du rapport du Haut-Commissaire des Nations Unies pour les réfugiés<sup>114</sup>; et

2. *Exprime sa satisfaction* des progrès réalisés par le Haut-Commissaire dans l'organisation de son Commissariat.

#### B

CRÉATION D'UN COMITÉ CONSULTATIF POUR LES RÉFUGIÉS<sup>115</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant pris acte* de la résolution 428 (V) adoptée par l'Assemblée générale en date du 14 décembre 1950, de l'annexe intitulée « Statut du Haut-Commissariat des Nations Unies pour les réfugiés » (en particulier du paragraphe 4 du chapitre premier dudit Statut) et des avis du Haut-Commissaire des Nations Unies pour les réfugiés,

1. *Décide* de créer un comité consultatif qui portera le nom de « Comité consultatif du Haut-Commissaire des Nations Unies pour les réfugiés » et qui aura pour mandat de conseiller le Haut-Commissaire, sur sa demande, dans l'exercice de ses fonctions;

2. *Décide* d'inviter les quinze Etats, Membres et non membres des Nations Unies, désignés ci-après à se faire représenter au Comité consultatif: Australie, Autriche, Belgique, Brésil, Danemark, Etat de la Cité du Vatican,

<sup>113</sup> Voir la 544<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>114</sup> Voir les documents E/2036 et E/2036/Add.1.

<sup>115</sup> Les membres du Comité ont été désignés par le Conseil à sa 562<sup>e</sup> séance.